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Kaupunginvaltuusto § 15 29.1.2018 

Tekninen lautakunta § 81 8.5.2018 

 

 Asianro 207/08.00.00/2018 

§ 179 

Valtuutettu Ari Leinosen ym. valtuutettujen aloite koskien kameroiden hankkimista 

Raisiontien ja Nesteentien risteykseen 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 29.1.2018 15 §  

 

”Valtuutettu Ari Leinonen jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Raision keskustassa Kantatie 40 ja Raisiontien risteyksessä liikkuu noin 

23.000- 30.000 autoa vuorokaudessa. Liikennemäärä on melko huikea, suu-

rempia ajoneuvomääriä on lähinnä pääkaupunkiseudun kehäteillä. Raision 

keskustan liikenteen sujuvuus on ajoittain kovalla koetuksella ja aina ei ruuh-

kilta ole voinut välttyä. Erityisen haastavaksi keskustan valoristeyksessä liik-

kumisen tekee liikennekurin höltyminen. Liikennevaloja ei kyetä tunnistamaan 

ja etenkin itäisen Euroopan rekkakuskit muistavat punaisen värin tarkoittavan 

eteenpäin olevaa liikettä. 

 

Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme, että Raisiontien ja Nesteentien valo-

risteykseen tulisi hankkia valokamerat eli kamerat, jotka kuvaavat liikenneva-

lojen noudattamista. Näillä kameroilla risteystä olisi mahdollisuus saada hie-

man turvallisemmaksi ennen kuin tunnelihanke etenee. Toivomme, että Rai-

sion kaupunki toimisi osaltaan aktiivisesti Tiehallinnon suuntaan, jotta kamerat 

saataisiin risteykseen. Samassa yhteydessä Raision kaupunki voisi jälleen 

selvitellä nopeusvalvontakameroiden asennuttamista esim. Haunistentielle, 

Ihalantielle ja Kaanaantielle. Em. kamerat lienevät mahdollisia, koska Turun 

kaupungin puolelle näitä on asennettu ja suosio on ollut valtaisa. 

 

Raisiossa 29.01.2018 

 

Ari Leinonen  Helena Viljanen 

Jonni Moislahti Heikki Laine 

Harri Seikola  Jari Salonen 

Markus Maunula Jukka A. Rantala 

Tanja Parkko  Elisa Vuorinen 

Janette Broberg Jukka Rantala 

Niko Toivonen Eija Erasvuo 

Kristiina Engström Merja Niemi 

Susanna Mäntysaari Jari Pulkkinen 

Maria Virko” 
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Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 

 

Kaupunginhallitus 5.2.2018 40 § 

 

”– – Kaupunginhallitus lähettää – – valtuutettu Ari Leinosen aloitteen koskien 

kameroiden hankkimista Raisiontien ja Nesteentien valoristeykseen teknisen 

keskuksen valmisteltavaksi – –” 

 

 

Tekninen lautakunta 8.5.2018 81 §  

 

”Tekninen johtaja Antti Korte 8.5.2018: 

 

Leinonen ym. ovat esittäneet, että Raisiontien ja Nesteentien risteykseen 

asennettaisiin liikennevalojen noudattamista valvova kamera, sekä Haunis-

tentielle, Ihalantielle ja Kaanaantielle esitetään nopeusvalvontakameroita. 

 

Raision kaupunki on käynnistänyt neuvottelut ELY-keskuksen ja poliisin 

kanssa valvontakameroiden sijoittamisesta Raision alueelle. Liikennevalojen 

noudattamista seuraavan kameran sijoittamisesta Raisiontien ja Nesteentien 

risteykseen on pidetty palaveri toukokuussa 2017. Tuolloin todettiin, että vuosi 

sitten käytössä olleita kamerajärjestelmiä ei voida asentaa kyseiseen risteyk-

seen, koska kamerat häiriintyvät risteyksessä olevista kaapeleista.    

 

Valvontakameroiden hankinnasta vastaa poliisi ja se on käynnistänyt risteyk-

seen sopivan kamerajärjestelmätyypin kilpailutuksen. Tämän hetken tiedon 

mukaan kilpailu saataneen valmiiksi kevään 2018 aikana. Kameratolpan hin-

naksi on arvioitu noin 20 000 euroa ja tolppaan asetettavan kameran hinnaksi 

on arvioitu noin 60 000 euroa.  

 

Nopeusvalvontakamerahankkeita on toteutettu siten, että tolpasta aiheutu-

vista kustannuksista vastaa kaupunki ja kamerakustannuksista vastaa poliisi. 

Sijoituspaikat suunnitellaan yhteistyössä osapuolten kesken, mutta lopullisen 

päätöksen sijoituksesta tekee poliisi. Kaupunki voi myös sijoittaa katuverkolla 

tolppakameroita haluamallaan tavalla, mutta silloin kaupungin tulee varautua 

myös suurempiin investointikustannuksiin. 

 

Kaupungin, poliisin ja ELY-keskuksen edustajat ovat neuvotteluissa toden-

neet, että Raision keskustan risteys on erinomainen paikka kameratolpalle. 

Tekninen keskus jatkaa neuvotteluita osapuolten kanssa ja tämän vuoden ai-

kana saadaan selvitettyä mahdollisuudet valvoa Raision liikennettä kame-

roilla. Tavoitteena on, että talousarvion 2019 investointeihin voitaisiin osoittaa 

määräraha kameravalvonnan rakentamiseksi Raisioon. 

 

Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 
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Tekninen lautakunta antaa Ari Leinosen ym. valtuustoaloitteeseen edellä ole-

van vastauksen. 

 

Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 
 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

Päätös  

Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
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